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PROTOKÓŁ Nr XXXIX/2023 

z XXXIX Sesji Rady Gminy Korycin odbytej dnia 29 listopada 2023 r. (środa) w sali 

konferencyjnej GOKSiT w Korycinie, w godz. 10.00 – 12.30 pod przewodnictwem pani 

Iwony Chwiećko – przewodniczącego Rady Gminy Korycin. 

 

Stan Rady Gminy – 15 radnych 

Obecnych – 12 radnych  

zgodnie z załączoną listą obecności stanowiącą załącznik do oryginału protokołu z Sesji Rady 

Gminy. 

 

Radni obecni podczas obrad sesyjnych: 

1) pan Radosław Andrysewicz 

2) pan Jerzy Burak 

3) pani Iwona Chwiećko 

4) pani Ewa Jakowiec 

5) pani Emilia Lengiewicz 

      6)    pan Antoni Pakuła 

      7)    pan Grzegorz Sieńko 

      8)    pan Zdzisław Sitko 

      9)    pan Stanisław Szubzda 

      10)  pan Kazimierz Urban 

      11)  pani Julita Wasilewska 

      12)  pan Leszek Jan Wróbel 

 

Radni nieobecni:  

1) pan Marek Brylewicz 

2) pan Janusz Małyszko 

3) pan Antoni Mróz 

 

Ponadto w posiedzeniu Sesji udział wzięli: 

1) pan Mirosław Lech – Wójt Gminy Korycin  

2) pan Andrzej Waszczeniuk – Skarbnik Gminy 

3) pani Wiktoria Pruszyńska – Sekretarz Gminy 

4) pani Ewa Michnowicz – protokolantka posiedzenia 

5) pani Inga Kimborowicz - mieszkanka gminy 

 

 Obrady XXXIX Sesji Rady Gminy Korycin prowadziła pani Iwona Chwiećko – 

przewodniczący Rady Gminy Korycin. 

 Na początku obrad sesyjnych pani przewodnicząca serdecznie powitała państwa 

radnych  oraz wszystkie osoby obecne na sali obrad. Następnie na podstawie listy obecności 

stwierdziła, że na stan 15 radnych w obradach sesyjnych uczestniczy w tej chwili 12 radnych, 

zatem obrady są prawomocne, gdzie Rada może obradować i podejmować stosowne uchwały. 

Przypomniała, że zgodnie z art. 14 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym 

uchwały zapadają zwykłą większością głosów w obecności co najmniej połowy ustawowego 

składu Rady w głosowaniu jawnym. Zatem dzisiejsze uchwały powinny być w ten sposób 

podjęte.  

Pani przewodnicząca poinformowała, że porządek obrad dzisiejszej Sesji został Państwu 

radnym doręczony, zarządzam więc głosowania nad przyjęciem proponowanego porządku 

obrad XXXIX  Sesji Rady Gminy Korycin. Na podstawie wykazu z głosowania imiennego pani 

przewodnicząca stwierdziła, iż w głosowaniu udział wzięło 12 radnych. Za przyjęciem 
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proponowanego porządku obrad głosowało 12 radnych, głosów przeciwnych i wstrzymujących 

się nie było. Na podstawie wyniku głosowania pani przewodnicząca stwierdziła, że porządek 

obrad XXXIX Sesji Rady Gminy został przyjęty jednogłośnie (wykaz z imiennego głosowania 

stanowi załącznik do protokołu z obrad sesyjnych). 

Oto treść przyjętego porządku obrad: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przyjęcie porządku dziennego XXXIX Sesji Rady Gminy Korycin. 

3. Przyjęcie protokołu z XXXVIII Sesji Rady Gminy odbytej dnia 30 października 

2023 roku. 

4. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Korycin w okresie międzysesyjnym, 

zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Gminy. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu Współpracy Gminy Korycin z 

organizacjami pozarządowymi na lata 2024 - 2027 – uchwała Nr XXXIX/  /2023 

Rady Gminy Korycin z dnia 29 listopada 2023 r. w powyższej sprawie. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu wspierania edukacji 

uzdolnionych dzieci i młodzieży – uchwała Nr XXXIX/  /2023 Rady Gminy 

Korycin z dnia 29 listopada 2023 r. w powyższej sprawie. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych - uchwała 

Nr XXXIX/  /2023 Rady Gminy Korycin z dnia 29 listopada 2023 r. w powyższej 

sprawie.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu osłonowego dla potrzeb realizacji 

wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024 - 2028 

– uchwała Nr XXXIX/  /2023 Rady Gminy Korycin z dnia 29 listopada 2023 r. w 

powyższej sprawie. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do świadczenia pieniężnego z pomocy społecznej w formie zasiłku 

celowego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym 

programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024 - 2028 – uchwała Nr XXXIX/  

/2023 Rady Gminy Korycin z dnia 29 listopada 2023 r. w powyższej sprawie. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie 

dożywiania w formie posiłku lub świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych dla osób i rodzin objętych wieloletnim rządowym programem 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024 - 2028 – uchwała Nr XXXIX/  /2023 Rady 

Gminy Korycin z dnia 29 listopada 2023 r. w powyższej sprawie. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości na 2024 rok – uchwała Nr XXXIX/  /2023 Rady Gminy Korycin z 

dnia 29 listopada 2023 r. w powyższej sprawie. 

12. Przyjęcie średniej ceny skupu żyta za okres 11 kwartałów, będącej podstawą do 

ustalenia podatku rolnego na obszarze Gminy Korycin na 2024 rok. 

13. Przyjęcie średniej ceny sprzedaży drewna, obliczonej według średniej ceny drewna 

uzyskanej przez nadleśnictwa za pierwsze trzy kwartały 2023 roku, jako podstawy 

przyjmowanej do obliczenia podatku leśnego na obszarze Gminy Korycin na 2024 

rok. 

14. Zapoznanie się z częściowym sprawozdaniem z pracy Szkoły Podstawowej im. 

Stefana Kardynała Wyszyńskiego w Korycinie w roku 2023, ze szczególnym 

uwzględnieniem wyników osiągniętych na egzaminie ósmoklasisty. 

15. Odpowiedzi na wnioski zgłoszone przez państwa radnych na poprzedniej Sesji Rady 

Gminy Korycin. 

16. Interpelacje i zapytania radnych. 

17. Wolne wnioski i informacje. 
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18. Zamknięcie obrad.  

 

Pani przewodnicząca stwierdziła, że zgodnie z proponowanym porządkiem obrad Rada 

Gminy Korycin winna przyjąć protokół z XXXVIII Sesji Rady Gminy odbytej dnia 30 

października  2023 roku. Przypomniała, że był on wyłożony do wglądu państwa radnych w 

Urzędzie Gminy Korycin oraz zamieszczony w BIP Urzędu Gminy, każdy z radnych miał 

prawo wcześniej zapoznać się z jego treścią, wnieść uwagi, poprawki, które w drodze 

głosowania jawnego mogłyby być przyjęte bądź odrzucone przez Radę Gminy po uprzednim 

wysłuchaniu protokolanta. 

Pani przewodnicząca obrad zarządziła przystąpienie do głosowania nad przyjęciem 

protokołu z XXXVIII Sesji. Na podstawie wykazu z głosowania imiennego stwierdziła, iż w 

głosowaniu udział wzięło 12 radnych. Za przyjęciem protokołu głosowało 12 radnych, głosów 

przeciwnych i wstrzymujących się nie było. Na podstawie wyniku głosowania pani 

przewodnicząca obrad stwierdziła, iż protokół z obrad XXXVIII Sesji Rady Gminy Korycin 

odbytej dnia 30 października 2023 roku został przyjęty jednogłośnie (wykaz z imiennego 

głosowania stanowi załącznik do protokołu z obrad sesyjnych). 

 

 

Ad.4/   W powyższym punkcie uchwalonego porządku obrad głos zabrał pan Mirosław 

Lech – Wójt Gminy Korycin i przedstawił sprawozdanie Radzie Gminy ze swojej działalności 

w okresie międzysesyjnym, a zwłaszcza z wykonania uchwał Rady. 

W okresie od XXXVI Sesji Rady Gminy Korycin odbytej w dniu 25 lipca 2023 roku do 

dnia dzisiejszej Sesji Rady tj. 29 listopada 2023 roku realizowałem wspólnie z pracownikami 

Urzędu Gminy i gminnych jednostek organizacyjnych oraz osobiście  następujące zadania: 

1. Zgodnie z przepisami ustawy o samorządzie gminnym przekazałem w dniu 2 sierpnia 2023 

r., w ramach nadzoru Wojewodzie Podlaskiemu i Regionalnej Izbie Obrachunkowej w 

Białymstoku oraz na merytoryczne stanowiska pracy do realizacji uchwały Rady Gminy 

Korycin podjęte podczas obrad XXXVI Sesji Rady tj. 

1) w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2023 – 2026, 

2) w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego Gminy Korycin, 

3) zmieniającej uchwałę w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Korycin 

4) w sprawie zarządzenia poboru opłaty skarbowej na terenie Gminy Korycin w drodze inkasa 

oraz wyznaczenia inkasenta i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso, 

5) w sprawie wprowadzenia opłaty targowej oraz określenia zasad ustalania, poboru, terminu 

płatności i wysokości jej stawek, 

6) w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu, obowiązującej przy zwrocie 

kosztów dowozu niepełnosprawnych dzieci do placówek oświatowych, 

7) w sprawie przystąpienia do sporządzenia Strategii Rozwoju Gminy Korycin na lata 2024 – 

2034 oraz określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu Strategii, w 

tym trybu konsultacji, 

8) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Sokólskiemu na dofinansowanie 

kosztów związanych z funkcjonowaniem przewozów o charakterze użyteczności publicznej na 

terenie Powiatu Sokólskiego, na linii komunikacyjnej Sokółka – Korycin, przez Bogusze, 

Janów, 

9) w sprawie zmian w budżecie Gminy Korycin na 2023 rok, 

10) w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Korycin na lata 2023 – 2033. 
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 2. W dniu 26 lipca 2023 r. spotkałem się z samorządowcami w Drohiczynie w ramach 

LGD Dolina Bugu.                            

3. W dniu 27 lipca br. uczestniczyłem w Zabielu w Nadzwyczajnym Zgromadzeniu 

Wspólników Spółki BIOM. 

Tego dnia odbyło się również uroczyste pożegnanie pani Małgorzaty Michelis – Kierownika 

Gminnej Biblioteki Publicznej w Korycinie, która po 41 latach pracy przeszła na zasłużoną 

emeryturę.   

4. W dniu 29 lipca 2023 r. nad korycińskim zalewem zatrzymała się kolumna Rosomaków 12 

Szczecińskiej Dywizji Zmechanizowanej. Odbył się pokaz uzbrojenia, spotkania z żołnierzami 

i inne atrakcje, które szczególnie przypadły do gustu najmłodszym mieszkańcom Gminy 

Korycin.  

5. W dniu 3 sierpnia br. wspólnie z mieszkańcami wsi Popiołówka spotkałem się ze Starostą 

Sokólskim w sprawie petycji mieszkańców dotyczącej remontu drogi powiatowej Popiołówka 

– Zdroje.  

6. W dniu 9 sierpnia br. spotkałem się z Piotrem Rećko - Starostą Sokólskim. 

7. W dniu 10 sierpnia 2023 r. uczestniczyłem w Warszawie w Ministerstwie Rolnictwa i 

Rozwoju Wsi w spotkaniu z przedstawicielami organizacji pozarządowych działających na 

rzecz obszarów wiejskich.   

8. W dniach 19-20 sierpnia br. odbył się w Parku Kulturowym w Milewszczyźnie IV Festyn 

Archeologicznym, w którym wzięła udział rekordowa – ponad 150 – liczba rekonstruktorów z 

całej Polski. Przez dwa festynowe dni odbyły się cztery turnieje: gospodyń, obrońców grodu, 

mostów i zapasów. Najbardziej widowiskowym punktem programu była Wielka Bitwa o Gród, 

którą poprowadził sam Igor Górewicz – założyciel i wojewoda armii szczycieńskiej, 

wielokrotnie odtwarzający czasy wczesnego średniowiecza w produkcjach filmowych. Odbyły 

się warsztaty ceramiczne czy pokazy rzemiosł takich jak: łuczarz, garbarz, garncarz, kowal czy 

kupiec. Sobotni wieczór zakończył koncert zespołu OREADA i słowiańska potańcówka. 

 9. W dniu 22 sierpnia br. podpisałem w Sokółce akt notarialny dotyczący wykupu przez 

Gminę Korycin działki na poszerzenie drogi gminnej w Korycinie. 

 10. W dniu 24 sierpnia 2023 r. uczestniczyłem on-line w posiedzeniu Zespołu ds. 

Obszarów Wiejskich Wsi i Rolnictwa Komisji Wspólnej Rządu i Samorządu Terytorialnego.  

 11. W dniu 28 sierpnia 2023 r. rozdysponowaliśmy wśród potrzebujących mieszkańców 

Gminy Korycin 5805 kilogramów żywności. Pomoc otrzymało 266 osób (98 rodzin) w postaci 

produktów żywnościowych: makaron jajeczny, mleko, powidła śliwkowe, szynka wieprzowa, 

cukier, olej. Akcja żywnościowa wsparcia naszych mieszkańców jest możliwa dzięki 

zaangażowaniu Towarzystwa Przyjaciół Ziemi Korycińskiej we współpracy z Gminnym 

Ośrodkiem Pomocy Społecznej, Gminnym Ośrodkiem Kultury, Sportu i Turystyki w Korycinie 

oraz Urzędem Gminy, w ramach współpracy z Bankiem Żywności Suwałki – Białystok.    

 12. W dniu 29 sierpnia br. wspólnie z państwem uczestniczyłem w obradach 

nadzwyczajnej XXXVII Sesji Rady Gminy Korycin. 

Tego dnia podpisałem także umowę z Ks. Proboszczem z Parafii w Bombli na dotację 

przeznaczoną na remont zabytkowej chrzcielnicy w kościele w Bombli. 

 13. W dniach 30 sierpnia – 1 września uczestniczyłem w Sopocie oraz w Gdańsku w 

spotkaniach samorządowych dotyczących m.in. kondycji finansowej samorządów. Wziąłem 

także udział w gali Medalu Wolności Słowa, rocznicowych uroczystościach Porozumień 

Sierpniowych i rocznicy wybuchu II wojny światowej na Westerplatte.  

14. W dniu 10 września 2023 r. Gmina Korycin uczestniczyła w „Podlaskim śniadaniu”, które 

odbyło się w Berlinie w podczas Festiwalu „filmPOLSKA”. To kolejne działanie promujące 

podlaską kuchnię poprzez korycińskie smaki. Na stole pojawiły się sery korycińskie, podlaskie 

sękacze, domowe ciasteczka, pasztety i chleby oraz swojskie wędliny. Przy okazji można było 
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skorzystać z folderów promocyjnych Gminy Korycin, aby przybliżyć nasze atrakcje 

turystyczne i dziedzictwo kulturowe. 

 15. W dniu 11 września br. Gmina Korycin wzięła udział w Dożynkach Wojewódzkich, 

które odbyły się w pięknym otoczeniu Podlaskiego Muzeum Kultury Ludowej. Na naszym 

stoisku można było zobaczyć pokaz tkania tkaniny dwuosnowowej „na żywo” w wykonaniu 

Agnieszki Iwanickiej. Dzieci miały okazję wykonać wełniane bransoletki lub naszyjniki z 

gliny. Nie zabrakło także sera korycińskiego oraz rękodzieła wykonanego przez twórców 

niepełnosprawnych z Domu Gościnnego w Dzięciołówce. 

 17. W dniach 16-17 września 2023 r. uczestniczyłem święcie dożynkowym na 

zaproszenie naszego litewskiego partnera Rejonu Wileńskiego. 

 18. W dniach 18-19 września br. wziąłem udział w Brukseli posiedzeniu Komisji 

CIVEX Komitetu Regionów.  

 19. W dniu 21 września 2023 r. uczestniczyłem w Starostwie Powiatowym w Sokółce, 

wraz z delegatami Rady Gminy Korycin, w posiedzeniu Zarządu Związku Powiatowo – 

Gminnego „Koryciński”. 

 20. W dniu 23 września br. wziąłem udział w Pikniku Rodzinnym w Ostrej Górze, 

zorganizowanym przez Koło Gospodyń Wiejskich. Wiata i plac przy OSP zatętniły zżyciem, 

było mnóstwo atrakcji i smaków dla dzieci i dorosłych. Dziękuję i gratuluję KGW w Ostrej 

Górze oraz wszystkim, którzy przyczynili się do tego wydarzenia.  

 21. W dniu 24 września br. odbyły się w Gminie Korycin wybory do Rady Powiatowej 

Podlaskiej Izby Rolniczej. Uprawnionymi do głosowania byli podatnicy podatku rolnego, a 

wybieraliśmy dwóch delegatów spośród trzech zgłoszonych kandydatów. 

 22. W dniach 27 i 28 września 2023 r. wraz ze współpracownikami wziąłem udział w 

trzech spotkaniach z mieszkańcami wsi Gminy Korycin, a dotyczyły one m.in. Strategii 

Rozwoju gminy na najbliższe lata, aktualnych działań, problemów i sukcesów, planowanych 

inwestycji i potrzeb naszych mieszkańców.  

 23. W dniu 28 września br. ja i moi pracownicy spotkaliśmy się w Korycinie z 

przedstawicielką Komisji Europejskiej, dzieląc się naszymi refleksjami na temat unijnego 

wsparcia i współpracy transgranicznej. 

Tego dnia uczestniczyłem także w Starostwie Powiatowym w Sokółce w Zgromadzeniu 

Ogólnym Związku Powiatowo – Gminnego „Koryciński”.   
 24. W dniach 4-8 października 2023 r. wziąłem udział w wycieczce zorganizowanej 

przez Gminę Korycin i GOKSiT w Korycinie dla naszych mieszkańców. Zwiedziliśmy piękne 

zakątki Polski oraz czeską Pragę, a we Wrocławiu zostaliśmy przyjęci przez Prezydenta Miasta 

Jacka Sutryka. 

 25. W dniu 5 października 2023 r. Gmina Korycin uczestniczyła w konferencji 

zorganizowanej przez Stowarzyszenie „Lokalna Grupa Działania – Kanał Augustowski”. 

Spotkanie niezwykle ciekawe ze względu na przyszły nasz projekt dotyczący 

zagospodarowania szlaku CHaKABi w ramach Stowarzyszenia „Augustowsko – Biebrzański 

Park Turystyczny”. Dyskusje panelowe dotyczyły zagadnień związanych z realizacją zadań 

inwestycyjnych na naszym obszarze. Imprezą towarzyszącą konferencji była „Mozaika 

kulinarna na szlaku CHaKABi”, gdzie wśród wystawców z całego województwa znakomicie 

prezentował się ser koryciński. 

 26. W dniach 10 – 11 października br. uczestniczyłem w Brukseli w Sesji Plenarnej 

Komitetu Regionów. 

 27. W dniu 13 października 2023 r. wziąłem udział w Szkole Podstawowej w Korycinie 

uroczystościach z okazji Dnia Edukacji Narodowej.  

Tego dnia uczestniczyłem także on-line w posiedzeniu Zespołu ds. Obszarów Wiejskich Wsi i 

Rolnictwa KWRiST.  
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 28. W dniu 15 października 2023 r. odbyły się wybory do Sejmu i Senatu RP. W Gminie 

Korycin po raz pierwszy mieszkańcy głosowali w czterech obwodowych komisjach 

wyborczych tj. w Korycinie, Zabrodziu, Bombli i Krukowszczyźnie. Nowa komisja w 

Krukowszczyźnie objęła swoim zasięgiem mieszkańców trzech wsi: Białegostoczku, 

Krukowszczyzny i Popiołówki. Ogółem uprawnionych do głosowania było 2 481 osób. 

Głosowały 1 534 osoby, co stanowi 61,82% uprawnionych.  

 29. W dniach 16 – 17 października 2023 r. uczestniczyłem w posiedzeniu Grupy 

Roboczej ds. Ukrainy Komitetu Regionów UE, które odbyło się we Lwowie na Ukrainie. Po 

raz pierwszy Grupa Robocza wjechała na teren państwa będącego w stanie wojny z Rosją, było 

to ogromne przeżycie. Dwa dni obfitowały w wiele oficjalnych spotkań i wydarzeń, a 

nieocenionym gospodarzem był Mer Lwowa Andrij Sadowy. 

 30. W dniu 18 października br. wziąłem udział w Sokółce w Zarządzie Związku 

Powiatowo – Gminnego „Koryciński”. 

 31. W dniu 19 października br. uczestniczyłem w Białymstoku w Nadzwyczajnym 

Zgromadzeniu Wspólników Wodociągów Podlaskich.  

 32. W dniu 21 października 2023 r. wziąłem udział w Sokółce uroczystościach z okazji 

Dnia Seniora. 

 33. W dniu 25 października br. uczestniczyłem w Sokółce w Zgromadzeniu Związku 

Powiatowo – Gminnego „Koryciński”. 

 34. W dniu 30 października 2023 r. odbyła się XXXVIII Sesja Rady Gminy Korycin, w 

której nie mogłem uczestniczyć z powodu choroby i zwolnienia lekarskiego.  

 35. W dniu 31 października 2023 r. ogłosiłem nabór na wolne stanowisko pracy w UG 

Korycin – stanowisko ds. sekretarsko-kancelaryjnych i obsługi organów gminy. W wyniku 

pierwszego naboru nie został wyłoniony kandydat do pracy, w związku z tym ogłosiłem nabór 

po raz kolejny. Termin składania ofert upływa 5 grudnia 2023 roku.  

 36. W dniu 6 listopada br. uczestniczyłem w konsultacjach on-line Zarządu ZGWRP 

dotyczących nowych wyzwań i obowiązków stojących przez samorządami. 

 37. W dniu 7 listopada 2023 r. w Operze i Filharmonii Podlaskiej odbyła się gala 

wręczenia certyfikatów najlepszym produktom turystycznym województwa podlaskiego 2023 

– Podlaskiej Regionalnej Organizacji Turystycznej. Była to 20-ta edycja etapu regionalnego 

konkursu, w którym Gmina Korycin otrzymała wyróżnienie za wydarzenie Ogólnopolskie Dni 

Truskawki. W ubiegłych latach również odnieśliśmy sukcesy: w 2021 roku otrzymaliśmy 1 

miejsce za Park Kulturowy Korycin – Milewszczyzna, a w 2022 roku – 2 miejsce za Festyn 

Archeologiczny. 

W tym dniu przekazałem również, zgodnie z przepisami ustawy o samorządzie gminnym, w 

ramach nadzoru Wojewodzie Podlaskiemu i Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Białymstoku 

oraz na merytoryczne stanowiska pracy do realizacji uchwały Rady Gminy Korycin podjęte 

podczas obrad XXXVIII Sesji Rady tj. 

1) w sprawie ustalenia stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych, 

2) w sprawie przyjęcia Regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkole, 

przedszkolu i punkcie przedszkolnym, dla których organem prowadzącym jest Gmina 

Korycin, 

3) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia statutów sołectw, 

4) w sprawie przyjęcia Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym 

Zasobem Gminy Korycin na lata 2023 – 2027, 

5) w sprawie udzielenia dotacji dla Parafii Rzymskokatolickiej p.w. Znalezienia i 

Podwyższenia Krzyża Świętego w Korycinie, 

6) zmieniająca uchwałę w sprawie zapewnienia wspólnej obsługi finansowej jednostkom 

organizacyjnym gminy zaliczanym do sektora finansów publicznych, 

7) w sprawie zmian w budżecie Gminy Korycin na 2023 rok, 
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8) w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Korycin na lata 2023 – 2033.   

 38. W dniu 11 listopada 2023 r. wziąłem udział w uroczystościach związanych z 

obchodami odzyskania przez Polskę niepodległości. Oprócz tradycyjnej mszy za ojczyznę i 

złożenia kwiatów przez cały kolejny tydzień w GOKSiT w Korycinie odbywały się różnorodne 

wydarzenie m.in. wyjątkowa wystawa o  dorobku artystycznym Chóru EPOKA i Korycińskiej 

Grupy Teatralnej. Przez trzy dni można było również zobaczyć cykl seansów filmowych VR 

pod hasłem „Wirtualny Teatr Historii”, zorganizowanych we współpracy z Biurem Programu 

Niepodległa oraz uczestniczyć w warsztatach tematycznych. 

 39. W dniu 13 listopada br. spotkałem się w wykonawcą Domu Dziedzictwa w 

Milewszczyźnie oraz wziąłem udział w konsultacjach online ZGWRP.  

 40. W dniu 14 listopada 2023 r. miałem przyjemność przedstawić w Warszawie na 

spotkaniu w Sejmie z parlamentarzystami oczekiwania i największe problemy gmin wiejskich. 

 41. W dniu 15 listopada br. spotkałem się z przedstawicielami Komitetu „Korycińska 

Inicjatywa Lokalna” w sprawie złożonych przez Komitet projektów uchwał oraz w celu 

omówienia dalszej współpracy. 

 42. W dniu 17 listopada br. spotkałem się z żołnierzami Wojska Polskiego w sprawie 

dzierżawy terenu od Gminy Korycin oraz z projektantami w sprawie zamontowania pompy 

ciepła i fotowoltaiki na budynku szkoły podstawowej.  

 43. W dniu 18 listopada 2023 r. świętowaliśmy w Gminny Dzień Seniora połączony z 

obchodami 2-ch jubileuszów: 25 lat działalności Chóru EPOKA oraz 10 lat działalności 

Korycińskiej Grupy Teatralnej. Były występy artystyczne, kwiaty i podziękowania za 

wzbogacanie życia kulturalnego Gminy Korycin oraz czas na odpoczynek, dyskusje i cieszenie 

się wspólnym towarzystwem. 

 44. W dniu 21 listopada 2023 r. uczestniczyłem w Brukseli w posiedzeniu Komisji 

CIVEX Komitetu Regionów. 

 45. W dniach 22-23 listopada br. uczestniczyłem w Warszawie w posiedzeniach dwóch 

Komitetów tj. Komitetu Monitorującego Plan Strategiczny dla Wspólnej Polityki Rolnej na lata 

2023 – 2027 oraz Komitetu Sterującego ds. Krajowej Sieci Obszarów Wiejskich. 

 46. W dniu 24 listopada 2023 r. odbyłem szereg spotkań m.in. z przedstawicielami 

schroniska Green House w Krzeczkowie i Prezesem Wodociągów Podlaskich, a także wziąłem 

udział w posiedzeniu Komisji Gospodarki i Budżetu. 

 47. W dniach 27-28 listopada 2023 r. uczestniczyłem w Warszawie w XX 

Jubileuszowym Kongresie Gmin Wiejskich Rzeczypospolitej Polskiej, w którym udział wziął 

także pan Andrzej Duda – Prezydent Rzeczypospolitej Polskiej. 

48. Zakończyły się prace nad modernizacją drogi dojazdowej do pól we wsi  

Przesławka. W dniu 25.10.2023 r. dokonano odbioru prac. Koszt inwestycji wyniósł 182 tys. 

zł, z czego 50 % wartości inwestycji stanowiła dotacja celowa Marszałka Województwa 

Podlaskiego. 

49. Trwa remont drogi gminnej w Przesławce. Inwestycja polega na przebudowie 

 nawierzchni żwirowej na utwardzoną bitumiczną z betonu asfaltowego. Wykonawcą jest 

Przedsiębiorstwo Eksploatacji Ulic i Mostów Sp. z o.o. z Białegostoku. Koszt budowy drogi to 

1 463 tys. zł., w tym dotacja celowa z Budżetu Państwa w wysokości 80 % wartości inwestycji. 

Planowany termin zakończenia inwestycji to 15 grudnia 2023 roku i wszystko wskazuje na to, 

że inwestycję uda się pomyślnie zakończyć mimo niesprzyjającej pogody. Nawierzchnia 

asfaltowa jest już położona, trwają prace wykończeniowe.  

50. Otrzymaliśmy dwie promesy z Polskiego Ładu. Jedną na remont zabytkowej  

dzwonnicy i kościoła parafialnego pw. Znalezienia i Podwyższenia Krzyża Świętego w 

Korycinie na kwotę 1 176 000,00 zł. Drugą na przystosowanie przestrzeni Parku Kulturowego 

Korycin - Milewszczyzna do potrzeb turystyki w kwocie 499 000,00 zł. 

51. Dobiegły końca prace przy przebudowie drogi gminnej w Krukowszczyźnie.  
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Inwestycja polegała na przebudowie nawierzchni żwirowej na nawierzchnię utwardzoną 

betonową. Wykonawcą było Przedsiębiorstwo Produkcji Materiałów Drogowych KRUSZBET 

S.A. z Suwałk. Koszt inwestycji: 5 245 901,50 zł, w tym 4 999 898,02 zł to dofinansowanie z 

Polskiego Ładu. Formalnego odbioru inwestycji dokonano 30 października, zaś 15 listopada 

otrzymaliśmy z Banku Gospodarstwa Krajowego ostatnia transzę dofinansowania na ponad 2,6 

mln zł.  

52. Trwają prace nad zwiększeniem atrakcyjności Parku Kulturowego Korycin - 

Milewszczyzna. Wybudowany został średniowieczny gród, do końca roku ma również powstać 

Dom Dziedzictwa. Wykonawcą jest  „Mój Dom z Drewna” Tomasz Waszkiewicz ze Sztabina. 

Koszt inwestycji: 4 981 500,00 zł, w tym 3 600 000,00 zł dofinansowanie z Polskiego Ładu 

oraz dotacja celowa Marszałka Województwa Podlaskiego w kwocie 200 000,00 zł. 

53. Zakończono prace nad inwestycją polegającą na przebudowie drogi gminnej w  

Mielnikach. Inwestycja została odebrana, a w dniu 23 października odbyła się kontrola z 

Urzędu Marszałkowskiego, która przebiegła prawidłowo. Otrzymaliśmy już płatność z Urzędu 

Marszałkowskiego w wysokości 1 402 787,00 zł. Koszt całości zadania wyniósł 1 946 169,39 

zł. 

54. Zakończyły się również prace przy budowie sieci wodnej i kanalizacyjnej na  

osiedlu nad zalewem w Korycinie. Inwestycja zrealizowana całkowicie ze środków własnych 

gminy w wysokości 195 693,00 zł. 

55. Wyłoniono dostawcę oleju opałowego do jednostek organizacyjnych Gminy 

 Korycin, tj. Szkoły Podstawowej w Korycinie, Przedszkola, Ośrodka Zdrowia w Korycinie, 

świetlicy wiejskiej w Krukowszczyźnie oraz świetlicy wiejskiej w Bombli. Dostawca jest ten 

sam, co w ubiegłym roku czyli Auto-Myjnia Hurtowa i Detaliczna Sprzedaż Paliw Płynnych i 

Gazowych Adam Kozłowski z Olecka.  

56. Trwają prace nad dokumentacją dotyczącą przebudowy oczyszczalni ścieków w 

 Korycinie. Inwestycja polega na rozbudowie gminnej oczyszczalni ścieków wraz z 

infrastrukturą towarzyszącą. Koszt inwestycji to 6 494 400,00 zł, w tym dofinansowanie z 

PROW 2014-2020 w kwocie 4 936 982,00 zł. Wykonawcą jest Przedsiębiorstwo Produkcyjno- 

Usługowe Dalba Sp. z o.o. z Białegostoku. Planowany termin zakończenia prac to I kwartał 

2025 r. 

57. Wojewoda Podlaski wydał decyzję zezwalającą na realizację inwestycji drogowej 

 (ZRID) dla budowy 15-kilometrowej obwodnicy Suchowoli. Trzeciego października 

rozpoczęły się prace drogowe, które mają potrwać dwa lata.  

  58. Wydałem następujące zarządzenia:  

1) jako organ wykonawczy w sprawach: 

a) Zarządzenie Nr 147/2023 z dnia 31 lipca 2023 r. w sprawie opracowania planu finansowego 

dla wydzielonego rachunku środków Funduszu Pomocy, 

b) Zarządzenie Nr 148/2023 z dnia 31 lipca 2023 r. w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Korycin na 2023 rok, 

c) Zarządzenie Nr 149/2023 z dnia 31 lipca 2023 r. w sprawie zmian w budżecie Gminy Korycin 

na 2023 rok, 

d) Zarządzenie Nr 150/2023 z dnia 4 sierpnia 2023 r. w sprawie nabycia nieruchomości na 

własność Gminy Korycin, 

e) Zarządzenie Nr 151/2023 z dnia 18 sierpnia 2023 r. w sprawie przeprowadzenia konsultacji 

społecznych z mieszkańcami Sołectwa wieś Skindzierz i Sołectwa kolonia Skindzierz 

dotyczącą zmian w statutach Sołectw, 

f) Zarządzenie Nr 152/2023 z dnia 30 sierpnia 2023 r. w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Korycin na 2023 rok, 

g) Zarządzenie Nr 153/2023 z dnia 30 sierpnia 2023 r. w sprawie opracowania planu 

finansowego dla wydzielonego rachunku środków z Funduszu Pomocy, 
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h) Zarządzenie Nr 154/2023 z dnia 11 września 2023 r. w sprawie powołania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego Gminy Korycin, 

i) Zarządzenie Nr 155/2023 z dnia 29 września 2023 r. w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Korycin na 2023 rok, 

j) Zarządzenie Nr 156/2023 z dnia 9 października 2023 r. w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Korycin na 2023 rok, 

k) Zarządzenie Nr 157/2023 z dnia 9 października 2023 r. w sprawie opracowania planu 

finansowego dla wydzielonego rachunku środków Funduszu Pomocy, 

l) Zarządzenie Nr 158/2023 z dnia 13 października 2023 r. w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Korycin na 2023 rok, 

m) Zarządzenie Nr 159/2023 z dnia 31 października 2023 r. w sprawie zmian w budżecie 

Gminy Korycin na 2023 rok, 

n) Zarządzenie Nr 160/2023 z dnia 10 listopada 2023 r. w sprawie przeprowadzenia konsultacji 

projektu Programu Współpracy Gminy Korycin z organizacjami pozarządowymi na lata 2024 

– 2027, 

o) Zarządzenie Nr 161/2023 z dnia 15 listopada 2023 r. w sprawie ustalenia projektu uchwały 

budżetowej Gminy Korycin na 2024 rok, 

p) Zarządzenie Nr 162/2023 z dnia 15 listopada 2023 r. w sprawie przyjęcia projektu uchwały 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Korycin na lata 2024 – 2033, 

2) jako kierownik urzędu w sprawach: 

a) Zarządzenie Nr 64/2023 z dnia 12 września 2023 r. w sprawie zmiany Regulaminu 

Organizacyjnego Urzędu Gminy Korycin, 

b) Zarządzenie Nr 65/2023 z dnia 14 września 2023 r. w sprawie ogłoszenia naboru na wolne 

stanowisko urzędnicze w Urzędzie Gminy Korycin, 

c) Zarządzenie Nr 66/2023 z dnia 15 września 2023 r. w sprawie instrukcji obiegu i 

przechowywania dokumentów dla projektu współfinansowanego przez Unię Europejską w 

ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014 – 2020 o nazwie: „Przebudowa 

drogi gminnej w Mielnikach”, 

d) Zarządzenie Nr 67/2023 z dnia 24 października 2023 r. w sprawie zmiany Regulaminu 

Organizacyjnego Urzędu Gminy Korycin, 

e) Zarządzenie Nr 68/2023 z dnia 31 października 2023 r. w sprawie ogłoszenia naboru na 

wolne stanowisko urzędnicze w Urzędzie Gminy Korycin, 

f) Zarządzenie Nr 69/2023 z dnia 20 listopada 2023 r. w sprawie ogłoszenia naboru na wolne 

stanowisko urzędnicze w Urzędzie Gminy Korycin. 

 59. Opracowano projekty uchwał i inne materiały będące przedmiotem obrad dzisiejszej 

Sesji.   

 

 Radna Emilia Lengiewicz – mam pytanie o poszerzenie drogi w Korycinie, w sprawie 

której drogi w Starostwie było spotkanie? 

 Wójt Gminy – może to jest złe sformułowanie, po prostu zakupiliśmy działkę pod nową 

ulicę w Korycinie dla kilkunastu działek nowo powstałych w ramach zmiany planu 

zagospodarowania przestrzennego. Symboliczna cena zakupu działek korzystna dla nas i dla 

właściciela. 

  

Pani przewodnicząca poinformowała, że Rada Gminy wysłuchała sprawozdania z 

działalności Wójta w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Gminy i 

nie wniosła do w/w sprawozdania uwag i zastrzeżeń. 
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Pani przewodnicząca obrad poprosiła Jerzego Buraka – przewodniczącego Komisji 

Gospodarki i Budżetu o odczytanie wypracowanej opinii w sprawie projektów uchwał na 

dzisiejszą Sesję z posiedzenia Komisji, które odbyło się 27 listopada 2023 roku.  

 Pan przewodniczący przedstawił pozytywną opinię w sprawie uchwał. 

 

 

Ad.5/  W powyższym punkcie uchwalonego porządku obrad pani przewodnicząca 

poinformowała, że Rada Gminy podejmie uchwałę w sprawie uchwalenia Programu 

Współpracy Gminy Korycin z organizacjami pozarządowymi na lata 2024 – 2027. 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem państwo radni otrzymali. 

 W myśl art. 5a ust. 2 i 5 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie (Dz.U. z 2023 r. poz. 571 ze zm.) organ stanowiący jednostki 

samorządu terytorialnego uchwala program współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3.  

Przedmiotowa uchwała reguluje współpracę pomiędzy samorządem Gminy Korycin, a 

organizacjami pozarządowymi i podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego 

w latach 2024 – 2027 określając cele, zakres i formy tej współpracy. Program w szczególności 

sprzyjać będzie kontynuowaniu i rozwijaniu współpracy pomiędzy gminą, a organizacjami i 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego. Ponadto stworzy mieszkańcom 

gminy szansę poszerzenia aktywności społecznej, a także umożliwi zlecenie realizacji zadań na 

rzecz organizacji pozarządowych i podmiotów.  

Program współpracy został skonsultowany z organizacjami pozarządowymi w formie 

zamieszczenia projektu uchwały oraz projektu Programu współpracy wraz z formularzem 

konsultacji w Biuletynie Informacji Publicznej, na stronie internetowej gminy. 

 Radna Emilia Lengiewicz – czy dotyczy to organizacji, które są zawarte w Raporcie o 

stanie gminy? 

 Sekretarz Gminy – tak. 

Dalszej dyskusji w tym temacie ze strony państwa radnych nie było, zatem pani 

przewodnicząca odczytała projekt uchwały i poddała go pod głosowanie jawne. W głosowaniu 

imiennym udział wzięło 12 radnych, za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, głosów 

przeciwnych i wstrzymujących się nie było. Na podstawie wyniku głosowania pani 

przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy Korycin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie 

uchwalenia Programu Współpracy Gminy Korycin z organizacjami pozarządowymi na lata 

2024 – 2027. 

 

UCHWAŁA NR XXXIX/303/2023 RADY GMINY KORYCIN 

z dnia 29 listopada 2023 r. 

w sprawie uchwalenia Programu Współpracy Gminy Korycin z organizacjami 

pozarządowymi na lata 2024 - 2027  

 

wraz z wykazem z głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu z obrad sesyjnych.  

 

 

 

Ad.6/  W powyższym punkcie uchwalonego porządku obrad pani przewodnicząca 

poinformowała, że Rada Gminy podejmie uchwałę w sprawie Gminnego Programu wspierania 

edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży. 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem państwo radni otrzymali.  

 Uznając potrzebę otoczenia szczególną opieką uzdolnioną młodzież i dzieci, uzyskującą 

wysokie wyniki w nauce, zasadnym jest stworzenie programu wspierania edukacji 
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uzdolnionych dzieci i młodzieży. Ramy prawne do jego utworzenia daje art. 90t ust. 1 pkt 2 

ustawy z dnia 7 września 1991 r. o systemie oświaty (Dz.U. z 2022 r. poz. 2230). 

Opracowanie, przyjęcie i realizacja Programu pozwoli wspierać edukację młodych 

mieszkańców naszej gminy wykazujących uzdolnienia. Biorąc pod uwagę i jednocześnie 

wychodząc naprzeciw oczekiwaniom społecznym, pragniemy również motywować ich do 

rozwoju i do wzrostu aspiracji m.in. poprzez przyznawanie stypendiów oraz nagród. Grono 

stypendystów będzie stanowić pozytywny wzorzec dla środowiska, a także wzmacniać 

poczucie własnej wartości w społeczności naszej gminy.  

Radna Emilia Lengiewicz – Szanowna Rado kilka słów wyjaśnień do tego punktu. 

Wykorzystaliśmy sposób, w jaki możemy złożyć projekt uchwały, zawiązaliśmy „Korycińską 

Inicjatywę Społeczną” i przygotowaliśmy trzy projekty uchwał – pierwszy mają państwo przed 

sobą. Pomysł zrodził się jakiś czas temu, niektóre rzeczy zaczynamy bardziej dostrzegać, gdy 

zaczynamy uczestniczyć w tym bliżej. Na końcu dzisiejszej Sesji mamy materiał dotyczący 

sprawozdania z pracy Szkoły Podstawowej w Korycinie. Mamy bardzo zdolną i ambitną 

młodzież, która poprzez swoje osiągnięcia reprezentuje nie tylko szkołę, ale też naszą gminę 

na szczeblu powiatowym, wojewódzkim, a nieraz też ogólnopolskim. Odbyły się, tak jak pan 

Wójt wspomniał, dwa spotkania z przedstawicielami gminy, za co bardzo serdecznie dziękuję 

z tego miejsca i miło, że znaleźli państwo dla nas czas. Cieszę się bardzo tym mocniej, że cel 

mamy wspólny i mam nadzieję, wierzę w to bardzo, że poprzez ten Program, poprzez to 

wsparcie młodzież poczuje się jeszcze bardziej doceniona i zmotywowana do jeszcze większej 

nauki i pracy, a my przez to będziemy mogli ich nagrodzić.  

Dalszej dyskusji w tym temacie ze strony państwa radnych nie było, zatem pani 

przewodnicząca odczytała projekt uchwały i poddała go pod głosowanie jawne. W głosowaniu 

imiennym udział wzięło 12 radnych, za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, głosów 

przeciwnych i wstrzymujących się nie było. Na podstawie wyniku głosowania pani 

przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy Korycin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie 

Gminnego Programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży. 

 

UCHWAŁA NR XXXIX/304/2023 RADY GMINY KORYCIN 

z dnia 29 listopada 2023 r. 

w sprawie Gminnego Programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży  

 

wraz z wykazem z głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu z obrad sesyjnych.  

 

 

 

Ad.7/  W powyższym punkcie uchwalonego porządku obrad pani przewodnicząca 

poinformowała, że Rada Gminy podejmie uchwałę w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg 

gminnych. 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem państwo radni otrzymali.  

 Do wyłącznej właściwości rady gminy należy stanowienie w innych sprawach 

zastrzeżonych ustawami do kompetencji rady gminy (art.18 ust. 2 pkt 15 ustawy o samorządzie 

gminnym). Do takich spraw należy zaliczenie do kategorii dróg gminnych.  

Zgodnie z art. 7 ust. 2 ustawy z dnia 23 marca 1985 r. o drogach publicznych (t.j. Dz.U. z 2023r. 

poz. 645 ze zm.) następuje to w drodze uchwały rady gminy po zasięgnięciu opinii właściwego 

zarządu powiatu. Do dróg gminnych zalicza się drogi o znaczeniu lokalnym niezaliczone do 

innych kategorii,  stanowiące uzupełniającą sieć dróg służących miejscowym potrzebom, z 

wyłączeniem dróg wewnętrznych (art. 7 ust. 1 ustawy o drogach publicznych). Droga 

przebiegająca po nieruchomościach oznaczonych jako działki 74/28 i 72, położonych w obrębie 

ewidencyjnym Korycin, o długości 1,1 km, stanowi drogę wewnętrzną Gminy Korycin. 
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Zgodnie z miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego części obszaru Gminy 

Korycin, zatwierdzonym uchwałą Nr XXVII/147/05 Rady Gminy Korycin z dnia 14 

października 2005 r. i opublikowanej w Dzienniku Urzędowym Województwa Podlaskiego Nr 

239, poz. 2657 z dnia 21 listopada 2005 r., zmienionym uchwałą Nr XXIV/181/2021 Rady 

Gminy Korycin z dnia 27 października 2021 r. i opublikowanej w Dzienniku Urzędowym 

Województwa Podlaskiego 12 listopada 2021 r. poz. 4323 w sprawie zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego części obszaru Gminy Korycin, działki nr 74/28 i 72 

przeznaczone są jako tereny dróg publicznych.   

Dyskusji w tym temacie ze strony państwa radnych nie było, zatem pani 

przewodnicząca odczytała projekt uchwały i poddała go pod głosowanie jawne. W głosowaniu 

imiennym udział wzięło 12 radnych, za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, głosów 

przeciwnych i wstrzymujących się nie było. Na podstawie wyniku głosowania pani 

przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy Korycin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie 

zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych. 

 

UCHWAŁA NR XXXIX/305/2023 RADY GMINY KORYCIN 

z dnia 29 listopada 2023 r. 

w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych  

 

wraz z wykazem z głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu z obrad sesyjnych.  

 

 

 

Ad.8/  W powyższym punkcie uchwalonego porządku obrad pani przewodnicząca 

poinformowała, że Rada Gminy podejmie uchwałę w sprawie przyjęcia Programu osłonowego 

dla potrzeb realizacji wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 

2024 – 2028. 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem państwo radni otrzymali.  

 Artykuł 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym 

zastrzega do wyłącznej właściwości rady gminy stanowienie w innych sprawach zastrzeżonych 

ustawami do kompetencji rady gminy. 

W dniu 23 sierpnia 2023 roku została podjęta uchwała Nr 149 Rady Ministrów w sprawie 

ustanowienia wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024 – 

2028. Celem programu jest zapewnienie posiłku dzieciom, uczniom i młodzieży oraz objęcie 

pomocą osób dorosłych, zwłaszcza osób starszych, chorych lub niepełnosprawnych i 

samotnych. Warunkiem udzielenia takiej pomocy i finansowania jej przez Gminny Ośrodek 

Pomocy Społecznej w Korycinie jest przyjęcie przez gminę odpowiedniego programu 

osłonowego n a podstawie art. 17 ust. 2 pkt 4 ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy 

społecznej. Zgodnie z powyższym artykułem do zadań własnych gminy należy podejmowanie 

innych zadań z zakresu pomocy społecznej, wynikających z rozeznanych potrzeb gminy, w tym 

tworzenie i realizacja programów osłonowych. 

Z uwagi na to, iż z końcem 31 grudnia 2023 r. wygasa uchwała Nr 140 Rady Ministrów z dnia 

15 października 2018 r. w sprawie ustanowienia wieloletniego rządowego programu „Posiłek 

w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023, na podstawie której podjęta została uchwała Nr 

III/23/2018 Rady Gminy Korycin z dnia 28 grudnia 2018 r. w sprawie przyjęcia Programu 

osłonowego dla potrzeb realizacji wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w 

domu” na lata 2019 – 2023 (Dz. Urz. Woj. Podl. poz. 230) podjęcie niniejszej uchwały jest 

uzasadnione.  

 Sekretarz Gminy – chodzi mi o paragraf 4, chcielibyśmy go zmienić, aby miał treść: 

„Uchwała podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa Podlaskiego i wchodzi 
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w życie z dniem 1 stycznia 2024 roku ”. Dotyczy to również trzech innych uchwał z GOPS-u, 

ponieważ ostatnio pojawiły się w Dzienniku Urzędowym  interpretacje, że właśnie takowy 

zapis jest właściwy i chcielibyśmy uniknąć rozstrzygnięcia nadzorczego.  

Dyskusji w tym temacie ze strony państwa radnych nie było, zatem pani 

przewodnicząca odczytała projekt uchwały i poddała go pod głosowanie jawne. W głosowaniu 

imiennym udział wzięło 12 radnych, za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, głosów 

przeciwnych i wstrzymujących się nie było. Na podstawie wyniku głosowania pani 

przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy Korycin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie 

przyjęcia Programu osłonowego dla potrzeb realizacji wieloletniego rządowego programu 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024 – 2028. 

 

UCHWAŁA NR XXXIX/306/2023 RADY GMINY KORYCIN 

z dnia 29 listopada 2023 r. 

w sprawie przyjęcia Programu osłonowego dla potrzeb realizacji wieloletniego 

rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024 - 2028  

 

wraz z wykazem z głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu z obrad sesyjnych. 

 

 

 

Ad.9/  W powyższym punkcie uchwalonego porządku obrad pani przewodnicząca 

poinformowała, że Rada Gminy podejmie uchwałę w sprawie podwyższenia kryterium 

dochodowego uprawniającego do świadczenia pieniężnego z pomocy społecznej w formie 

zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym 

programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024 – 2028. 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem państwo radni otrzymali.  

Art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym zastrzega 

do wyłącznej właściwości rady gminy stanowienie w innych sprawach zastrzeżonych ustawami 

do kompetencji rady gminy. Prawo do świadczeń z pomocy społecznej przysługuje osobom i 

rodzinom, jeżeli dochód osoby samotnie gospodarującej lub dochód na osobę w rodzinie nie 

przekracza kryterium dochodowego, o którym mowa odpowiednio w art. 8 ust. 1 pkt 1 i 2 

ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej. Kryterium to od dnia 1 stycznia 2022 r. 

stanowią kwoty: 776,00 zł dla osoby samotnie gospodarującej oraz 600,00 zł na osobę w 

rodzinie (rozporządzenie Rady Ministrów 14 lipca 2021 r. w sprawie zweryfikowanych 

kryteriów dochodowych oraz kwot świadczeń pieniężnych z pomocy społecznej).  

Uchwałą Nr 149 z dnia 23 sierpnia 2023 r. Rada Ministrów ustanowiła wieloletni rządowy 

program „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 , który będzie obowiązywał od dnia 1 

stycznia 2024 r. Z końcem dnia 31 grudnia 2023 r. wygasa dotychczas obowiązująca uchwała 

Nr 140 Rady Ministrów z dnia 15 października 2018 r. w sprawie ustanowienia wieloletniego 

rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu”. Zgodnie z programem „Posiłek w szkole i 

w domu” gmina udziela wsparcia osobom spełniającym warunki uzyskania pomocy wskazane 

w ustawie z dnia 12 marca 2004r. o pomocy społecznej w formie posiłku, świadczenia 

pieniężnego na zakup posiłku lub żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych spełniającym jednocześnie kryterium dochodowe w wysokości do 200 % 

kryterium, o którym mowa w art. 8 w/w ustawy.  

Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

świadczenia pieniężnego z pomocy społecznej w formie zasiłku celowego na zakup posiłku lub 

żywności zapewni szerszy dostęp i wsparcie większej grupie osób wymagających pomocy 

(osoby starsze, niepełnosprawne, długotrwale chore, rodziny wielodzietne, rodziny niepełne 
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itp., przyczyny udzielania pomocy określa art. 7 ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy 

społecznej).  

Wobec powyższego podjęcie niniejszej uchwały jest uzasadnione. 

 

Radna Emilia Lengiewicz – ta kwota, o której mówimy, o podwyższeniu, to jest tyle, 

ile wynosi aktualnie czyli 1200 zł dla osoby w rodzinie i 1552 zł dla rodziny jednoosobowej. 

 Sekretarz Gminy  - ta kwota to dwukrotność bazowej czy 776 zł x2 dla osób samotnie 

gospodarujących – 1552 zł i 1200 zł dla osoby w rodzinie.  

Dalszej dyskusji w tym temacie ze strony państwa radnych nie było, zatem pani 

przewodnicząca odczytała projekt uchwały i poddała go pod głosowanie jawne. W głosowaniu 

imiennym udział wzięło 12 radnych, za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, głosów 

przeciwnych i wstrzymujących się nie było. Na podstawie wyniku głosowania pani 

przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy Korycin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie 

podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do świadczenia pieniężnego z pomocy 

społecznej w formie zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych 

wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024 – 2028. 

 

UCHWAŁA NR XXXIX/307/2023 RADY GMINY KORYCIN 

z dnia 29 listopada 2023 r. 

w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do świadczenia 

pieniężnego z pomocy społecznej w formie zasiłku celowego na zakup posiłku lub 

żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w 

domu” na lata 2024 - 2028  

 

wraz z wykazem z głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu z obrad sesyjnych. 

 

 

 

Ad.10/  W powyższym punkcie uchwalonego porządku obrad pani przewodnicząca 

poinformowała, że Rada Gminy podejmie uchwałę w sprawie określenia zasad zwrotu 

wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci 

produktów żywnościowych dla osób i rodzin objętych wieloletnim rządowym programem 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024 – 2028. 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem państwo radni otrzymali. 

 Artykuł 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym 

zastrzega do wyłącznej właściwości rady gminy stanowienie w innych sprawach zastrzeżonych 

ustawami do kompetencji rady gminy. 

Prawo do świadczeń z pomocy społecznej przysługuje osobom i rodzinom, jeżeli dochód osoby 

samotnie gospodarującej lub dochód na osobę w rodzinie nie przekracza kryterium 

dochodowego, o którym mowa odpowiednio w art. 8 ust. 1 pkt 1 i 2 ustawy z dnia 12 marca 

2004 r. o pomocy społecznej. Kryterium to od dnia 1 stycznia 2022 roku stanowią kwoty: 

1) 776,00 zł dla osoby samotnie gospodarującej, 

2) 600,00 zł na osobę w rodzinie. 

Uchwała Nr 149 z dnia 23 sierpnia 2023 roku Rada Ministrów ustanowiła wieloletni rządowy 

program „Posiłek w szkole i w domu” (M.P. z 2018 r. poz. 1007 ze zm.). Zgodnie z tym 

programem gmina udziela wsparcia osobom spełniającym warunki uzyskania pomocy 

wskazane w ustawie z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej w formie posiłku, 

świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności albo świadczenia rzeczowego w 

postaci produktów żywnościowych spełniających jednocześnie kryterium dochodowe w 

wysokości do 200% kryterium, o którym mowa w art. 8 w/w ustawy.  
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Zgodnie z art. 96 ust. 2 i 4 ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej cyt.: 

„2. Wydatki na usługi, pomoc rzeczową, posiłki, zasiłki na ekonomiczne usamodzielnienie, 

zasiłki okresowe i zasiłki celowe przyznane pod warunkiem zwrotu podlegają zwrotowi w 

części lub w całości, jeżeli dochód na osobę w rodzinie osoby zobowiązanej do zwrotu 

wydatków przekracza kwotę kryterium dochodowego.”. 

„4. Rada gminy określa, w drodze uchwały, zasady zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy 

społecznej, o których mowa w ust. 2, będących w zakresie zadań własnych.”. 

Wskazana uchwała przewiduje odstąpienie od żądania zwrotu wydatków od osób i rodzin, 

których dochód nie przekracza wysokości 200% kryterium dochodowego, objętych wsparciem 

w ramach rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu”.  

 Wobec powyższego podjęcie niniejszej uchwały jest uzasadnione.  

Dyskusji w tym temacie ze strony państwa radnych nie było, zatem pani przewodnicząca 

odczytała projekt uchwały i poddała go pod głosowanie jawne. W głosowaniu imiennym udział 

wzięło 12 radnych, za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, głosów przeciwnych i 

wstrzymujących się nie było. Na podstawie wyniku głosowania pani przewodnicząca 

stwierdziła, że Rada Gminy Korycin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie określenia zasad 

zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w 

postaci produktów żywnościowych dla osób i rodzin objętych wieloletnim rządowym 

programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024 – 2028. 

 

UCHWAŁA NR XXXIX/308/2023 RADY GMINY KORYCIN 

z dnia 29 listopada 2023 r. 

w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku 

albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób i rodzin 

objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata  

2024 - 2028  

 

wraz z wykazem z głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu z obrad sesyjnych. 

 

Pani przewodnicząca zarządziła 10 minut przerwy. 

Wznowiono obrady. 

 

 

 

Ad.11/  W powyższym punkcie uchwalonego porządku obrad pani przewodnicząca 

poinformowała, ze Rada Gminy podejmie uchwałę w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości na 2024 rok. 

 Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem państwo radni otrzymali.  

 Podatki i opłaty lokalne stanowią dochody własne gminy, podstawowym ich źródłem 

jest podatek od nieruchomości. Zgodnie z ustawą z dnia 12 stycznia 1991 r. o podatkach i 

opłatach lokalnych (t.j. Dz. U. z 2023 r. poz. 70 ze zm.) kompetencję do ustalania wysokości 

stawek tego podatku posiada Rada Gminy z tym, że nie mogą one przekroczyć stawek 

określanych corocznie przez Ministra Finansów. 

Określone w art. 5 ust. 1 ustawy o podatkach i opłatach lokalnych, górne granice stawek 

obowiązujące w danym roku podatkowym ulegają corocznie zmianie na następny rok 

podatkowy w stopniu odpowiadającym wskaźnikowi cen towarów i usług konsumpcyjnych w 

okresie pierwszego półrocza roku, w którym stawki ulegają zmianie, w stosunku do 

analogicznego okresu roku poprzedniego. Minister właściwy do spraw finansów publicznych 

ogłasza ich wysokość w drodze obwieszczenia, w dzienniku Urzędowym Rzeczypospolitej 

Polskiej „Monitor Polski”, na każdy rok podatkowy z uwzględnieniem w/w zasady. Górne 
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granice stawek zmieniają się każdego roku w powiązaniu ze wskaźnikiem cen towarów i usług 

konsumpcyjnych w okresie pierwszego półrocza roku.  

 Zgodnie ze wspomnianym wyżej obwieszczeniem Ministra Finansów w sprawie 

górnych granic stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych w 2024 roku, stawki podatku 

od nieruchomości (ustalane przez gminy) nie mogą przekroczyć poniższych stawek 

maksymalnych: 

1) od gruntów: 

a) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez względu na sposób 

zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków – 1,34 zł od 1m2 powierzchni, 

b) pod wodami powierzchniowymi stojącymi lub wodami powierzchniowymi 

płynącymi jezior i zbiorników sztucznych – 6,66 zł od 1 ha powierzchni, 

c) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej, statutowej działalności 

pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 0,71 zł od 1m2 

powierzchni, 

d) niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji, o którym mowa w ustawie z 

dnia 9 października 2015 r. o rewitalizacji (t.j. Dz.U. z 2021 r. poz. 485 ze. zm.) i 

położonych na terenach, dla których miejscowy plan zagospodarowania przewiduje 

przeznaczenie pod zabudowę mieszkaniową, usługową albo zabudowę o 

przeznaczeniu mieszanym obejmującym wyłącznie te rodzaje zabudowy, jeżeli od 

dnia wejścia w życie tego planu w odniesieniu do tych gruntów upłynął okres 4 lat, 

a w tym czasie nie zakończono budowy zgodnie z przepisami prawa budowlanego 

– 4,31 zł od 1m2 powierzchni, 

2) od budynków lub ich części: 

a) mieszkalnych – 1,15 zł od 1m2 powierzchni użytkowej, 

b) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków 

mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej – 

33,10 zł od 1m2 powierzchni użytkowej, 

c) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu 

kwalifikowanym materiałem siewnym – 15,50 zł od 1m2 powierzchni użytkowej, 

d) związanych z udzieleniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów o 

działalności leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń – 6,67 

zł od 1m2 powierzchni użytkowej, 

e) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności 

pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 11,17 zł od 1m2 

powierzchni użytkowej, 

3) od budowli stawka maksymalna podatku od nieruchomości wynosi 2% wartości 

budowli ustalonej zgodnie z art. 4 ust. 1 pkt 3 i ust. 3-7 ustawy o podatkach i opłatach 

lokalnych. 

Do końca 2023 roku obowiązują stawki określone uchwałą Nr XXXI/241/2022 Rady Gminy 

Korycin z dnia 29 listopada 2022 r. w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości na 2023 rok. Proponowane w uchwale stawki podatku na 2024 rok zostały 

ustalone na poziomie maksymalnym, określonym w w/w obwieszczeniu Ministra Finansów. 

 Biorąc pod uwagę ogólnie trudną sytuację gospodarczą kraju oraz ciągły wzrost potrzeb 

finansowych Gminy Korycin związanych ze znacznym wzrostem wydatków inwestycyjnych, 

podwyższenie stawek podatkowych będzie miało istotne znaczenie dla dochodów budżetu 

gminy. Przyjęcie niższych od proponowanych stawek podatków spowoduje znaczny spadek 

dochodów przewidzianych na realizację zadań własnych gminy. 

 Radna Emilia Lengiewicz – Szanowni Państwo wzrost przedsiębiorcom z 28,28 zł do 

33,10 zł to moim zdaniem zdecydowanie za dużo, jeżeli mamy myśleć o przyszłości i o tym, 

żeby powstawały tutaj nowe miejsca pracy, nowe przedsiębiorstwa. 
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Jeszcze mam pytanie do Komisji Budżetowej – czy ktoś z państwa miał inny pomysł i czy była 

propozycja jakiś innych kwot podatku? 

 Radny Jerzy Burak – przewodniczący Komisji Gospodarki i Budżetu – na ostatniej 

Komisji nie było, po prostu zadecydowaliśmy: trzy głosy „za”, dwa głosy „wstrzymujące się” 

co do kwot maksymalnych. 

 Radna Lengiewicz – a czy padła propozycja co do jakiś innych wysokości kwot? 

Przewodniczący Komisji – tak, dyskusje były. 

Dalszej dyskusji w tym temacie ze strony państwa radnych nie było, zatem pani 

przewodnicząca odczytała projekt uchwały i poddała go pod głosowanie jawne. W głosowaniu 

imiennym udział wzięło 12 radnych, za podjęciem uchwały głosowało 7 radnych, 3 radnych 

było przeciw, 2 radnych wstrzymało się od głosu. Na podstawie wyniku głosowania pani 

przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy Korycin większością głosów podjęła uchwałę w 

sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2024 rok. 

 

UCHWAŁA NR XXXIX/309/2023 RADY GMINY KORYCIN 

z dnia 29 listopada 2023 r. 

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2024 rok 

 

wraz z wykazem z głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu z obrad sesyjnych. 

 

 

 

Ad.12/  W powyższym punkcie uchwalonego porządku obrad pani przewodnicząca 

poinformowała, że Rada Gminy przyjmie średnią cenę skupu żyta za okres 11 kwartałów, 

będącej podstawą do ustalenia podatku rolnego na obszarze Gminy Korycin na 2024 rok. 

Cena została ogłoszona w Komunikacie Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 19 

października 2023 r. i wynosi 89,63 za 1dt. 

Dyskusji w tym temacie ze strony państwa radnych nie było, zatem pani 

przewodnicząca poddała pod głosowanie jawne cenę żyta zaproponowaną w Komunikacie 

Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego. W głosowaniu imiennym udział wzięło 12 radnych, 

za podjęciem uchwały głosowało 6 radnych, 4 radnych było przeciw, 2 radnych wstrzymało się 

od głosu.  

Na podstawie wyniku głosowania pani przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy 

Korycin większością głosów przyjęła średnią cenę skupu żyta za okres 11 kwartałów w 

wysokości 89,63 zł za 1dt, będącej podstawą do ustalenia podatku rolnego na terenie Gminy 

Korycin na rok podatkowy 2024.  

 

 

 

Ad.13/  W powyższym punkcie uchwalonego porządku obrad pani przewodnicząca 

poinformowała, że Rada Gminy przyjmie średnią cenę sprzedaży drewna, obliczoną według 

średniej ceny drewna uzyskanej przez nadleśnictwa za pierwsze trzy kwartały 2023 roku, jako 

podstawy przyjmowanej do obliczenia podatku leśnego na obszarze Gminy Korycin na 2024 

rok.  

Cena została ogłoszona w Komunikacie Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 20 

października 2023 r. i wynosi 327,43 zł za 1m3. 

Dyskusji w tym temacie ze strony państwa radnych nie było, zatem pani 

przewodnicząca poddała pod głosowanie jawne cenę drewna zaproponowaną w Komunikacie 

Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego. W głosowaniu imiennym udział wzięło 12 radnych, 
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za podjęciem uchwały głosowało 9 radnych, 1 radny było przeciw, 2 radnych wstrzymało się 

od głosu.  

Na podstawie wyniku głosowania pani przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy 

Korycin większością głosów przyjęła średnią cenę sprzedaży drewna uzyskanej przez 

nadleśnictwa za pierwsze trzy kwartały w wysokości 327,43 zł za 1m3, będącej podstawą do 

ustalenia podatku leśnego na terenie Gminy Korycin na rok podatkowy 2024.  

 

 

 

Ad.14/  W powyższym punkcie uchwalonego porządku obrad pani przewodnicząca 

poinformowała, że Rada Gminy zapozna się ze sprawozdaniem z pracy Szkoły Podstawowej 

im. Stefana Kardynała Wyszyńskiego w Korycinie w roku 2023, ze szczególnym 

uwzględnieniem wyników osiągniętych na egzaminie ósmoklasisty.   

Powyższe sprawozdanie państwo otrzymali i mieli czas na dokładne zapoznanie się z nim. 

 Dyskusji ze strony państwa radnych w tym temacie nie było, zatem pani 

przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy Korycin zapoznała się ze sprawozdaniem z pracy 

Szkoły Podstawowej im. Stefana Kardynała wyszyńskiego w Korycinie w roku 2023, ze 

szczególnym uwzględnieniem wyników osiągniętych na egzaminie ósmoklasisty i nie wniosła 

do niego uwag ani zastrzeżeń.  

 

 

 

Ad.15/  W powyższym punkcie głos zabrała pani Wiktoria Pruszyńska – Sekretarz 

Gminy i przedstawiła odpowiedzi na wnioski zgłoszone przez państwa radnych na poprzedniej 

Sesji Rady Gminy.  

Wypowiedź Sekretarz uzupełnił Wójt Gminy przedstawiając dokładną kalkulację kosztów 

Ogólnopolskich Dni Truskawki, które odbyły się w czerwcu w Gminie Korycin.   

 

 Pani Iwona Chwiećko – przewodnicząca Rady Gminy – zanim przejdziemy do 

kolejnego punktu chciałabym pogratulować panu Wójtowi otrzymania z rąk Prezydenta RP 

Andrzeja Dudy Krzyża Kawalerskiego Orderu Odrodzenia Polski. Gratulacje od nas 

wszystkich i życzymy dalszego powodzenia. 

 Wójt Gminy – Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, to jest odznaczenie dla nas, nie dla 

mnie. Pan Prezydent wręczył ten piękny order mnie i jeszcze kilku samorządowcom podczas 

naszego Kongresu, a ja to traktuję jako wyraz uznania dla wszystkich mieszkańców Gminy 

Korycin i wszystkim Wam i wszystkim mieszkańcom gratuluję i dziękuję z współpracę.  

 

 

 

Ad.16/  W powyższym punkcie uchwalonego porządku obrad głos zabrała pani 

przewodnicząca i poprosiła państwa radnych o zgłaszanie interpelacji i zapytań o charakterze 

zasadniczym, dotyczących spraw gminnej wspólnoty.  

Poinformowała jednocześnie, że w okresie międzysesyjnym na jej ręce nie wpłynęły 

interpelacje i zapytania państwa radnych w formie pisemnej. 

Radna Emilia Lengiewicz – mam prośbę, żeby światło paliło się rano mniej więcej tak 

od 5.30, są już otwarte sklepy i osoby, które uczęszczają na przystanek, żeby miały bezpiecznie. 

   Radny Antoni Pakuła – ja zgłaszałem światło uliczne, ale powiedziano mi, że ma być 

kiedyś jakaś wymiana światła w Kumiale. Na razie nie pali się kilka lamp na mojej ulicy i przy 

drodze krajowej nr 8 też dwie się nie palą. 
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 Sekretarz Gminy – jeśli pan zgłaszał, to pani Małgorzata na bieżąco reaguje i pochylimy 

się nad tym tematem, żeby doprowadzić do tego, żeby one się świeciły.  

 Wójt Gminy – chciałem też państwa poinformować, że Gmina Korycin złożyła wniosek 

o wymianę oświetlenia ulicznego w granicach gminy na ledowe. Kwota to jest około 1mln 200 

tys. zł z potencjalnym 80% dofinansowaniem, ale czekamy na rozstrzygnięcie tego konkursu. 

 Radny Kazimierz Urban – a światło w Korycinie na przystanku – jest zepsute czy nie 

włączane, bo narzekają, że przy powrocie ostatnim autobusem jest kompletnie ciemno. 

 Wójt – sprawdzimy i wyjaśnimy sprawę. 

Radny Zdzisław Sitko – wnioskuję, aby śmieci zmieszane w sezonie letnim były odbierane dwa 

razy w miesiącu, czy jest taka możliwość? 

 Sekretarz Gminy – jeśli się zdecydujemy na taką możliwość, to będzie drożej, to nie 

będzie w cenie. Jeśli są takie postulaty, to musi być świadomość, że za miesiące letnie: 

podwójny wywóz – podwójny koszt, a śmieci tyle samo najprawdopodobniej. Wszystko w 

kwestii zmiany regulaminu, która będzie się wiązać z kosztami.  

 Radna Julita Wasilewska – ja bym wnioskowała o odbiór wielkogabarytów w 

następnym roku. 

 Sekretarz Gminy – również świadomie w tym roku zrezygnowaliśmy z tego, ponieważ 

mamy swój PSZOK, który je odbiera. Jeśli państwo będą chcieli, ustalimy ze spółką wywożącą 

śmieci termin wystawiania wielkogabarytów, ale to też będzie dodatkowy koszt, nie w ramach 

obecnej ceny.  

 Radny Antoni Pakuła – mieszkańcy Kumiały ciągle upominają się o lewoskręt w naszą 

ulicę. Wczoraj, przy okazji wypadku, cała ulica była zablokowana przez trzy godziny, nie 

można było z podwórka wyjechać, a tiry jechały po chodnikach, połamały płytki. Ktoś kieruje 

ruch tirów w naszą ulicę, a szkoda, bo wszystko się niszczy. 

 Radna Julita Wasilewska – od mieszkańców wsi Stok o podsypanie drogi łączącej wsie 

Stok i Łomy. W tej chwili ta droga na niektórych odcinkach jest nieprzejezdna ze względu na 

koleiny.  

 Sekretarz Gminy – dostaliśmy w tej sprawie już pismo od mieszkańców z podpisami, 

tak że pan Wójt i pani Kierownik znają sprawę.  

Radni nie zgłosili więcej interpelacji i zapytań. 

 

 

 

Ad.17/  W powyższym punkcie uchwalonego porządku obrad  pani przewodnicząca 

poprosiła państwa radnych, a także inne osoby obecne na sali obrad o zgłaszanie wolnych 

wniosków i informacji w sprawach różnych. 

 Radna Emilia Lengiewicz – mam wniosek do Generalnej Dyrekcji Dróg o wyznaczenie 

przejść dla pieszych w Skindzierzu. Ostatnio miałam okazję tamtędy w godzinach wieczornych 

przechodzić i byłam w szoku, kierowcy wcale nie zwracają na pieszych uwagi. Jest tam tylko 

jedno przejście w okolicy przystanku, a w okolicy skrzyżowania nie ma żadnego. 

Kolejny wniosek do GDDKiA o doświetlenie przejść dla pieszych na ulicy Knyszyńskiej w 

Korycinie, tak jak ma to miejsce na krajowej 8 przy sklepie Trivento.  

 Sekretarz Gminy – ul. Knyszyńska to jest droga w zarządzie dróg wojewódzkich, a nie 

generalnych, ale możemy to napisać.  

 Radna Lengiewicz – kolejny wniosek do Starostwa Powiatowego o posypywanie drogi, 

szczególnie na wzniesieniach i zakrętach, na odcinku drogi Korycin – Aulakowszczyzna, bo 

tam jest lodowisko teraz.  

 Wójt Gminy – jeśli chodzi o oświetlenie dróg to jest nasz koszt. Nawet jeśli się 

zwrócimy do Generalnej Dyrekcji Dróg czy do Zarządu Dróg Wojewódzkich to i tak odepchną 

ten temat, bo nie ma takiej opcji, że zarządca drogi płaci za oświetlenie swoich dróg, a oni też 
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postulują, żeby doświetlić i tyle, ale przyjrzymy się temu tematowi. To, co powiedziałem 

wcześniej, złożyliśmy wniosek o wymianę oświetlenia ulicznego na ledowe i w takim 

przypadku, jeśli dostaniemy dofinansowanie, zupełnie zmieni się koszt, charakter, a 

szczególnie czasookres działania oświetlenia tych najważniejszych dróg, jak również koszt 

eksploatacji oświetlenia. 

Chciałbym też państwa poinformować, że wystąpiliśmy do Powiatu, w ramach zastosowania 

większego bezpieczeństwa na ulicy Krukowskiej, gdzie dochodzi do bardzo szybkich 

przejazdów samochodów osobowych o zamontowanie progów zwalniających. 

Zaproponowaliśmy, że my, jako gmina kupimy dwa komplety tzw. sierżantów, a żeby Powiat 

pokrył koszt odpowiedniego oznakowania tych miejsc. Koszt zakupu to około 8 000 zł za 

komplet.  

 Radna Lengiewicz – sołtys Aulakowszczyzny również zgłaszał jakiś czas temu potrzebę 

zamontowania progów zwalniających, bo przez tą miejscowość samochody również 

przejeżdżają dość szybko. 

 Wójt Gminy – podobne wnioski są również z nowego osiedla w Korycinie, w 

Aulakowszczyźnie, ulica Krukowska w Korycinie, ale to są wszystko drogi powiatowe. Były 

przeprowadzane w terenie wizje lokalne przez powołaną przez Starostę Komisję, ale … nie 

będę tego komentował. Na ulicy Krukowskiej niebezpieczeństwo jest narastające szczególnie 

teraz, zimą, gdy jest ślisko, a jest dużo dzieci. Dlatego też kupimy progi i zobaczymy, czy 

reakcja Starostwa będzie taka, jaką im  zaproponowaliśmy. 

 Radny Kazimierz Urban – wniosek do Starostwa, żeby jak jest ślisko chociaż raz na 

jakiś czas posypać  drogi, bo ta droga od Długiego Ługu do Janowa to jedna wielka tragedia, 

normalna ślizgawka. 

 Przewodnicząca obrad udzieliła głosu pani Indze Kimborowicz, która złożyła wniosek 

o taką możliwość. 

 Pani Inga Kimborowicz – na początku chciałam podziękować za przyjęcie Gminnego 

Programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży, tylko mam obawę, że nie 

została ujęta informacja na początku projektu uchwały, że ten program został przyjęty na 

podstawie inicjatywy obywatelskiej. Tak, jak wspomniała pani radna Emilia Lengiewicz 

uważam, że powinniśmy pamiętać o inicjatywie społecznej i zgodnie z wytycznymi, które były 

zawarte w uchwale, złożyliśmy trzy projekty uchwały, dziś głosowaliście jeden. Żeby móc z tą 

inicjatywą wystąpić musieliśmy pozbierać co najmniej 100 podpisów od mieszkańców, którzy 

popierali nasz projekt. Powstał jeszcze projekt uchwały o zmniejszeniu stawki opłat za śmieci, 

więc mam nadzieję, że w kolejnych projektach uchwał, które będą rozpatrywane, zostanie 

zawarta informacja, że są z inicjatywy obywatelskiej.  

Chciałam też podziękować pani Emilii Lengiewicz, że w końcu ktoś zwrócił uwagę, aby we 

wsi Skindzierz zostały dodane kolejne przejścia dla pieszych, ponieważ jest tam jedno jedyne 

przejście dla pieszych na całą wieś.  

Chciałam jeszcze wypowiedzieć się na temat podatku rolnego. Dzisiaj Szanowni Państwo 

Radni przyjęliście średnią cenę skupu żyta zgodnie z Komunikatem, który wystosował Główny 

Urząd Statystyczny. Chciałam również zwrócić uwagę, że według stawek GUS-skich cena 1 

kwintala żyta jest w porównaniu z zeszłym rokiem o 20% wyższa, z tym że na dzień dzisiejszy 

spadek ceny za tonę zboża jest o 50%. Wiadomo też, że w tym roku dotknęło rolników zjawisko 

niekorzystne, jakim jest susza, więc przy oddaniu głosu warto by było się zapoznać z ceną żyta 

na dzień dzisiejszy – 550 zł plus VAT, jakie ona ma odzwierciedlenie z informacją, jaką podało 

GUS i jak susza wpłynęła na wysokość plonów w tym roku tym bardziej, że jednostki 

samorządu terytorialnego mają prawo do obniżenia ceny skupu żyta jako podstawy 

opodatkowania, co daje możliwość ust. 3 z art. 6 ustawy o podatku rolnym, gdzie aby obniżyć 

stawkę rada gminy musi zasięgnąć opinii Izby Rolniczej. Ta informacja też została zawarta art. 

5a ustawy o Izbach Rolniczych.  
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Bardzo bym prosiła następnym razem, podejmując decyzję o podwyższeniu podatku, nie tylko 

rolniczego ale innych, dogłębnie sprawdzić informację, jak to się ma do rzeczywistości. W 

projekcie uchwały, nad którym głosowaliście o określeniu stawek podatku od nieruchomości 

zawarto w uzasadnianiu informację, że biorąc pod uwagę ogólną trudną sytuację gospodarczą 

w kraju i ciągły wzrost potrzeb finansowych gminy, przyjęcie niższych planowanych stawek 

podatku spowoduje negatywne skutki dla budżetu gminy. Rozumiem, że Rada Gminy ma 

ciężkie zadanie, pogodzić dobro gminy jako jednostki samorządu terytorialnego oraz dobro 

mieszkańców, ale jeżeliby nastąpiło nieznaczne obniżenie ceny skupu żyta, jako podstawy do 

opodatkowania podejrzewam, że większość mieszkańców cieszyłaby się z tego. Teraz będzie 

przeze mnie uprawiany populizm, ale pierwsza sprawa, jaką powinien kierować się radny to 

interes mieszkańców, a później dobro gminy.  

Dziękuję bardzo.   

 Radny Stanisław Szubzda – podatek rolny nie jest dużym obciążeniem dla rolnika, 

wszyscy to wiedzą. 

 Radna Iwona Chwiećko – ja myślę, że my tu wszyscy świadomie i z pełnym 

przemyśleniem podjęliśmy decyzję podczas głosowania, bo na tej sali też są rolnicy, którzy 

znają swoją sytuację, wiedzą, że jest ciężka i ten rok też jest ciężki, ale tak jak pani zaznaczyła 

w swojej wypowiedzi – musimy dbać o interes gminy; są potrzeby np. jeśli chodzi o nasze 

dzieci w szkole. Sami państwo napisali projekt, żeby te dzieci dopingować i wynagradzać, więc 

tych potrzeb jest dużo. Nie możemy powiedzieć, że się nic nie dzieje. Do obiadów dokładamy 

też ze wspólnych pieniędzy, to nie są pieniądze z nieba i decyzja w dzisiejszym głosowaniu, 

uwierzcie państwo, nie była lekka. Ja też prowadzę gospodarstwo rolne i wiem, jakie w tym 

ciężkim roku spotkały nas „potyczki”, ale nie widać, że będzie lepiej, a decyzję trzeba „brać na 

bary” niestety i tak to wygląda. Rozumiem, że to będzie kontrowersyjne, ale wszystkim się nie 

dogodzi. Trzeba brać pod uwagę, że są różnorodne potrzeby np. drogi i na to też trzeba skądś 

wziąć pieniądze. 

 Mirosław Lech – Wójt Gminy – najłatwiej mówić populistycznie, to co pani 

powiedziała, a obliczmy. Cały podatek rolny w Gminie Korycin to raptem 600-700 tys. zł czyli 

około 300 metrów drogi asfaltowej. Podatek rolny jest archaizmem z epoki komuny, ponieważ 

nie odzwierciedla faktycznie wartości gruntów, które posiadamy, ale trwa i trwa, ponieważ 

żadna opcja polityczna nie odważyła się na wprowadzenie innego systemu podatkowego tego 

jakże istotnego podatku. Jeżeli mówimy, że cały podatek w gminie to jest raptem te 300 – 400 

metrów drogi asfaltowej, to o jakich my pieniądzach mówimy? Proszę zauważyć, że nawet 

dzisiaj już były podane propozycje, ażeby podsypać tą czy inną drogę czy zrealizować to bądź 

inne przedsięwzięcie. Pytam z czego? Ja sam mieszkam w tej gminie, sam też płacę podatek 

rolny i to, co pani przewodnicząca powiedziała: musimy być przede wszystkim odpowiedzialni, 

a nie populistyczni. Pamiętajmy, że ta kwota jest za dwa i pół hektara, a rolnicy nie płacą 

podatku za grunty klasy piątej i gorsze. Ustawowe umorzenia i zwolnienia w podatku to w 

Gminie Korycin około 200 000 zł rocznie. To są ulgi inwestycyjne, nawet za fotowoltaikę w 

wysokości 25% kosztów poniesionych przez rolnika nawet na okres 25 lat. Przeważnie 

inwestują i bardzo dobrze, rolnicy, którzy powinni płacić podatek najwyższy, ale inwestują w 

swoje gospodarstwa i z tego tytułu ustawodawca nakazuje gminie udzielenie ulg i zwolnień. 

Powinniśmy otrzymywać rekompensatę. Jeszcze na początku lat 90-tych gminy otrzymywały 

taką rekompensatę z tytułu decyzji ustawodawcy, a nie naszych, ponieważ ja, jako wójt, mogę 

pomóc rolnikowi w przypadku, gdy np. dotknie go jakieś nieszczęście typu pożar, śmierć  czy 

ubytek inwentarza, ale to są bardzo indywidualne tematy i rzadko stosowane i miejmy nadzieję, 

że nie dotkną nikogo. Natomiast tu mamy inny schemat zupełnie. Z czego mamy brać te 

pieniądze, jeżeli samych dopłat do obiadów dla dzieci, dodatkowo, z naszych pieniędzy  w tym 

roku to będzie około 200 000 zł plus program dożywiania dzieci czyli w sumie około 300 000 

zł. Jeżeli inwestujemy, pozyskując środki zewnętrzne milionami, w tym momencie mamy 
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umowy podpisane na około 17 mln inwestycji, to mówimy o podatku, który jest w wysokości 

około 600 – 700 tys. zł, a pani mówi, że należy jeszcze nad tym tematem się zastanawiać? Nikt 

tego nie odczuje w momencie, kiedy obniżymy ten podatek o złotówkę, dwa czy nawet 10 

złotych, ponieważ ten podatek nie jest najistotniejszym kosztem prowadzenia działalności 

rolniczej, bo koszty to są nawozy, energia elektryczna, paliwo itd. i nikt nas nie pyta, czy mamy 

pieniądze, ażeby za to zapłacić, czy też nie. Tu są pieniądze, które lekko wspomagają nasze 

wydatki, nasze  wspólnoty, w których mieszkamy. I z tego musimy sobie zdawać sprawę.   

 

Więcej wolnych wniosków i informacji nie zgłoszono. 

 

 

 

Ad.18/  Wobec wyczerpania porządku dziennego XXXIX Sesji Rady Gminy Korycin 

pani przewodnicząca stwierdzeniem „Zamykam obrady sesyjne” zamknęła je, dziękując 

jednocześnie za sprawny i rzeczowy ich przebieg.  
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